
Protokół nr 18/22 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w dniu 22 kwietnia 2022 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej 

rozpoczęto o godz. 13:00 a zakończono o godz. 14:21. Komisje obradowały w Sali 01 Szkoły 

Podstawowej w Kołakach Kościelnych. 

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

(lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista 

obecności Zał. Nr 1),  4 członków Komisji Rewizyjnej (lista obecności Zał. Nr 1) 3 członków 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1),  Skarbnik Gminy – Gabriela 

Mioduszewska i Sekretarz Gminy – Danuta Niewińska. 

 

Ad. 1)   

Otwarcia wspólnego posiedzenia Komisji  dokonała Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani 

Jolanta Konopka, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z siedemnastego posiedzenia Komisji w dniu 26 stycznia 2022 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok. 

5.  Rozpatrzenia petycji dotyczącej naprawy programów ochrony powietrza. 

6. Rozpatrzenie wniosków w sprawach: 

    a/ wsparcia finansowego zadania dotyczącego remontu drogi powiatowej, 

    b/ nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Kołaki Kościelne. 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 rok oraz potrzeby 

związane z realizacją zadań. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2021. 

9. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok. 

10. Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie 

gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok. 

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne w 2021 roku. 

12.  Sprawy różne. 

13.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty poprosiła o uwagi do porządku posiedzenia.  

Sekretarz Gminy Danuta Niewińska poprosiła w imieniu Wójta o wprowadzenie do porządku 

obrad w pkt. 4 projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Kołaki Kościelne na lata 2022-2025 oraz wprowadzenia trzech sprawozdań: 

- z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kołakach 

Kościelnych za 2021 rok, 

- z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2021 rok, 

- przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej. 

Członkowie poszczególnych komisji nie zgłosili uwag. 



Przewodnicząca KO  poprosiła o przyjęcie  poniższego porządku posiedzenia przez 

poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Porządek posiedzenia Komisji po wprowadzonych zmianach: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z siedemnastego posiedzenia Komisji w dniu 26 stycznia 2022 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

      a/  zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

      b/ uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Kołaki Kościelne na lata 2022-

2025. 

5.  Rozpatrzenia petycji dotyczącej naprawy programów ochrony powietrza. 

6. Rozpatrzenie wniosków w sprawach: 

    a/ wsparcia finansowego zadania dotyczącego remontu drogi powiatowej, 

    b/ nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Kołaki Kościelne. 

7. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 rok oraz potrzeby 

związane z realizacją zadań. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2021, 

9. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok. 

10. Informacja o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpożarowej na terenie 

gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok. 

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki 

Kościelne w 2021 roku. 

12. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Kołakach Kościelnych za 2021 rok. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2021 rok. 

14. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej. 

15.  Sprawy różne. 

16.  Zamknięcie posiedzenia. 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 



Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po wprowadzonych zmianach 

został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 3). 

 

Ad. 3) 
Protokoły z siedemnastego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków oraz z dwudziestego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte  

jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

 

Ad. 4a)  

W tym punkcie wyjaśnień do zmian w budżecie gminy na 2022 rok udzieliła Skarbnik Gminy 

Gabriela Mioduszewska. Wyjaśniła, że chodzi głównie o zmiany, które dotyczą pobytu 

obywateli Ukrainy na terytorium Polski dlatego, że dostajemy środki i te środki do tej pory, 

dopóki nie było wprowadzone takie upoważnienie, macie je w § 4 w pkt 9 i to jest ta zmiana: 

dokonywanie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu, w tym dokonywania 

przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej w celu realizacji zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa, Te upoważnienie pozwoli nam wprowadzać te środka za pomocą zarządzenia, 

ale do momentu kiedy nie ma tego upoważnienia musimy wprowadzić to uchwałą, zgodnie z 

zapotrzebowaniem tych środków na 4 kwiecień. Oprócz tego jeszcze inne zmiany, ale 

głównie są to zmiany pobyt obywateli Ukrainy na terytorium naszym. Skarbnik Gminy 

objaśniła dokonane zmiany w budżecie zgodnie z załącznikiem Nr 5 do uchwały. 

Na tym Skarbnik zakończyła wyjaśnienia do zmian w budżecie. 

Członek KO Janusz Milewski zapytał – ile jest osób z Ukrainy? 

Skarbnik Gminy – na dzień dzisiejszy nie wiem, bo część jest w Czosakach, część na 

wikariacie i część jest u nas tutaj. 

Kierownik OPS Dorota Bogdańska – w Czosakach – 26 osób, 12 osób nad strażą i 8 na 

wikariacie i w dwóch domach prywatnych. 

Janusz Milewski – to łączna kwota 75 tys. 

Skarbnik Gminy – 75 tys. to jest kwota, która dostaliśmy na dzień dzisiejszy, która wpłynęła 

na konto od Wojewody. 

Członek KR Dariusz Tyborowski – to jest kwota na rok? 

Skarbnik Gminy – to jest od 24 lutego do 4 kwietnia. Jest to 70 zł na osobę. 

Janusz Milewski – oni maja tam zakwaterowanie i jedzenie? 

Skarbnik Gminy – tak, 55 zł płacimy do Czosak, a tu kupujemy sami wyżywienie. Do 18 

marca było 125 zł a teraz jest 70 zł na osobę. Co tydzień składamy takie zapotrzebowanie, 

zgodnie z ilością osób. 

Członek KR Krzysztof Wasiulewski – ile w szkole jest dzieci? 

Dyrektor szkoły Henryk Rakoczy – 13 osób mamy. 

Członek KR Dariusz Tyborowski – dlaczego 17 200 zostało zmniejszone z drogi, kiedy 

koszty rosną. 

Skarbnik Gminy – ale nie wiemy jakie koszty będą, po przetargu będzie wiadomo. Mamy tyle 

przetargów na ten rok, nie wiemy jak to będzie. Czy te ceny będą dalej tak szalały. 

Wasiulewski Krzysztof – a te co były zakładane remonty i budowy dróg… 

Skarbnik Gminy – remontów nie było, nic się nie zmieniło, to co w załączniku 

inwestycyjnym, nic się nie zmieniło, oprócz tych 17.200 zł. Jesteśmy w trakcie 

przeprowadzania przetargu, zobaczymy ile z tego będzie można zrealizować. Tak naprawdę 



do przetargu to my nic nie wiemy. Musimy wykorzystać środki z Funduszu Inwestycji 

Lokalnych do 2024 roku. 

Na tym zakończono dyskusję. Członkowie komisji nie wnieśli innych uwag, więc 

poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie 

gminy na 2022 rok poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie że projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały że projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2022 rok został przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

 

Ad. 4b)  

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Kołaki Kościelne na lata 2022-2025 omówił przewodniczący Gminnej Komisji Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pan Henryk Rakoczy. Wyjaśnił, że uchwalone 

zostały dwa programy alkoholowy i przeciwdziałania narkomanii. Od 1 stycznia została 

wprowadzona zmiana w ustawie o zdrowiu publicznym oraz o zmianie niektórych innych 

ustaw, nastąpiły zmiany, które poszły kolejno w dół. W związku z tym samorządy gminne są 

zobowiązane do opracowania programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, jako jednego dokumentu. Projekt uchwały 

jest scaleniem tych dwóch, który był przez was przyjęty. Dołożone są elementy profilaktyki 

behawioralne, jako nowego elementu, który ma się pojawić w tych dokumentach. Nic tutaj 

nowego nie zmieniliśmy poza dodaniem tych zapisów, że działania będą obejmowały 

uzależnienia pochodzące nie tylko od alkoholu, nie tylko od narkotyków, ale także od gier 

komputerowych, od zakupów i na te elementy też będziemy zwracać uwagę. Prawo zezwoliło 

też na to, że taki program opracowywany jest na 4 lata, czyli na lata 22-25, a sprawozdanie z 

każdego roku będzie przedkładane do 30 czerwca roku następnego za każdy rok poprzedni. 

Członkowie komisji nie mieli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie 

uchwały w sprawie budżetu gminy na 2022 rok poprzez głosowanie: 

 



Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Kołaki Kościelne na lata 2022-2025 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. 

Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Kołaki Kościelne na lata 2022-2025 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. 

Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Kołaki Kościelne na lata 2022-2025 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. 

Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Kołaki Kościelne na lata 2022-2025 został przyjęty  jednogłośnie (Zał. 

Nr 5). 

 

Ad. 5) 

W tym punkcie komisje przeszły do zapoznania się z petycją dotyczącą naprawy programów 

ochrony powietrza i jej rozpatrzenia, która wpłynęła do Urzędu Gminy od Ogólnopolskiego 

Stowarzyszenia Kominki i Piece. Inspektor UG Hanna Dąbrowska wyjaśniła, że petycja 

dotyczy podjęcia, w ramach dostępnych środków prawnych i kompetencji, wszelkich działań 

niezbędnych do naprawy uchwał Sejmiku Województwa Podlaskiego dotyczących Programu 

ochrony powietrza dla strefy podlaskiej i Programu ochrony powietrza dla strefy aglomeracja 

białostocka. Chodzi tu o usunięcie wszelkich ograniczeń eksploatacji urządzeń spełniających 

wymogi ekoprojektu i wykorzystujących jako paliwo stałe odnawialne źródła energii jak: 

drewno kawałkowe, pellet, brykiet drzewny, ponieważ drewno jest paliwem ekologicznym na 

każdym etapie jego przetwarzania. Stowarzyszenie zwraca się w petycji o poparcie  

wyeliminowania z powyższych uchwałach Sejmiku zakazów i ograniczeń ogrzewania 

drewnem. 

Członkowie komisji nie mieli uwag do petycji, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o 

poparciu  wniesionej petycji poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że komisja jednogłośnie popiera petycję stowarzyszenia 

(Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja jednogłośnie popiera petycję stowarzyszenia 

(Zał. Nr 6). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja jednogłośnie popiera petycję stowarzyszenia 

(Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że komisja jednogłośnie popiera petycję stowarzyszenia 

(Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej naprawy programów ochrony powietrza do przedłożenia na najbliższej 

sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

 

Ad. 6a) 

W tym punkcie komisje zapoznały się z wnioskiem dotyczącym współfinansowania zadania 

inwestycyjnego pn. „Remont drogi powiatowej Nr 1938B na odcinku 1400 m na terenie wsi 

Krusze Łubnice i Zanie Leśnica (Zał. Nr 8). 

Do wniosku odniosła się Skarbnik Gminy – mamy na dzień dzisiejszy zaplanowane przetargi 

naszych dróg i nie bardzo możemy te środki wygospodarować, brak jest na wkład do naszych 

projektów, gdzie musimy wykorzystać środki z Regionalnego Funduszu Inwestycji, gdzie 

musimy dołożyć własne środki, bo nie starczy na tych środków. 

Członek KR Wasiulewski Krzysztof zapytał, czy my w ostatnim okresie 3-4 lat było jakieś 

wsparcie dotyczące budowy dróg powiatowych? 

Skarbnika Gminy – od 3 lat nie było. 

Wasiulewski Krzysztof – i trzeba się zastanowić, czy z tej drogi nie korzystamy… 

Skarbnik Gminy – trzeba też rozgraniczyć, oni maja zadania własne i my mamy zadania 

własne. 

Wasiulewski Krzysztof – jak byśmy tak prześledzili inne gminy, jak ja tak sprawdzałem, to 

inne gminy co roku dofinansowują. 

Skarbnik Gminy – wszystko się zgadza, tylko zajrzy Pan do dochodów innych gmin. Proszę 

zobaczyć z czego mają dochody inne gminy a z czego my mamy dochody. I to jest pytanie 

proste w odpowiedzi. 

Wasiulewski Krzysztof – dla mnie nie do końca proste, bo jeżeli jesteśmy na terenie tego 

powiatu i przykładowo, jeżeli Powiat realizuje jakieś tam zadania własne i to dotyczące też tej 

drogi powiatowej, to jeżeli to jest też na terenie naszej gminy i z tego korzystamy, to też 

moim skromnym zdaniem, że taki wkład też powinien być. 



Skarbnik Gminy – ja nie ukrywam, że nie, jeżeli będą środki na to, ale uważam, że nasze 

zadania są ważniejsze, niż zadania powiatowe. Jak przeprowadzimy przetargi, zobaczymy, że 

nam zostanie tych pieniędzy, to nie mówię, żeby ich nie wesprzeć. 

Członek KO Klimaszewska Wiesława – jeżeli tam troszeczkę tknęliśmy do Starostwa, to…. 

Skarbnik Gminy – ja nie mówię, że nie. Ale rozważcie Państwo, co jest priorytetem naszej 

gminy, czy nasze zadania własne czy zadania własne Powiatu. 

Członek KR Dariusz Tyborowski – mamy w tym punkcie, że zdjęto z guńskiej drogi 17 200 

zł i dano dla Policji, To może dać te 17 200 na drogę powiatową. 

Skarbnik Gminy – to już decyzja należy do Państwa. 

Wasiulewski Krzysztof – czy to już potrzebne te alkomaty? 

Skarbnik Gminy – to Posterunek z Rutek obsługuje nas. To nie jest tak, że my dajemy do 

Posterunku w Rutkach. 

Członek KO Milewski Janusz – czy 17 tys. uratuje coś dla Powiatu, ale 17 tys. nie kosztuje 

alkomat. 

Skarbnik Gminy – nie, 13 700 na samochód. 

Przewodnicząca KO Konopka Jolanta – kontynuujmy, zdejmujemy te 17 tysięcy? 

Tyborowski Dariusz – to lepiej dać na drogę. 

Skarbnik Gminy – proszę doczytać, 2 200 zł jest na budowę placu zabaw w Kossakach 

Borowych, 1 300 zł na alkomat i 13 700 na samochód, razem to jest 17 200. 

Wasiulewski Krzysztof – to jeśli zostawilibyśmy plac zabaw, to pozostałoby 15 tys. 

Członek KF Kulesza Anna – czy Powiat coś ratuje 15 tys. 

Wasiulewski Krzysztof – myślę, że każdy grosz, który byśmy dofinansowali, to będzie 

pewnego rodzaju wsparcie dla Powiatu. Nawet te 15 tys. 

Skarbnik Gminy – trzeba wyrzucić te zmiany, które są dotacja celowa na zakup samochodu i 

zakup alkomatu a przenieść na drogę powiatową. 

Komisje zakończyły na tym dyskusję i poddali pod głosowanie i wyrażenie opinii o 

przeniesieniu 15 tys. na drogę powiatową: 

Komisja Oświaty: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Jolanta Konopka). 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  wniosek o przeniesienie 15 tys. zł na drogę 

powiatową otrzymał pozytywną opinię Komisji Oświaty. 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Anna Kulesza). 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że  wniosek o przeniesienie 15 tys. zł na drogę 

powiatową otrzymał pozytywną opinię Komisji Finansów. 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos (Leszek Gosk). 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że  wniosek o przeniesienie 15 tys. zł na drogę 

powiatową otrzymał pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  wniosek o przeniesienie 15 tys. zł na drogę 

powiatową otrzymał pozytywną opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Skarbnik Gminy – to teraz z uchwały wyrzucam tą zmianę 13 700 i 1 300 i jak będzie 

porozumienie, czy jest już porozumienie odnośnie tego Powiatu czy to tylko propozycja. Na 

razie będzie wyrzucane a jak będzie jakieś oficjalne porozumienie z Powiatem, to wtedy 

wprowadzimy to na następnej sesji następną uchwałą. Bo na razie nie ma dokumentu, na 

podstawie którego można wprowadzić. 

 

Ad. 6b) 

W tym punkcie Komisje rozpatrywały wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa Gminy 

Kołaki Kościelne (Zał. Nr 9).  

Do sprawy odniosła się Kulesza Anna - członek Komisji Finansów, która przedstawiła swoje 

stanowisko w tej sprawie i wyjaśniła, ze pominiemy tym samym wiele osób, które też 

przysłużyły się do wsparcia naszej Gminy, jak np. posłowie. Propozycja jest taka, żeby dać od 

Wójta, radnych np. grawerton z podziękowaniem. Będzie święto flagi 2 maja i można 

oficjalne to wręczyć. 

Gosk Leszek – może nam to więcej zaszkodzić niż pomóc. 

Skarbnik Gminy – tak jak czytałam to pismo, dobrze, że nie ma tu dziś naszego Wójta i 

myślę, że to pismo moim zdaniem traktujące tak, jakby nasz Wójt nic nie robił i jakby to była 

tylko zasługa jednej osoby. Nie mówię, żeby nie uhonorować tej osoby, ale to nie jest też 

zasługa jednej osoby. Wtedy Wójtowi było jakoś głupio wychylić się, ale uważam, że takie 

pismo, mnie by to chyba zabolało, że nic nie robię. Takie jest moje odczucie, jak 

przeczytałam to pismo. 

Kulesza Anna – nie ma wzmianki ani o Panu Wójcie, ani o Radzie. 

Skarbnik Gminy – ale jak się czyta treść tego pisma, to bym wzięła to do siebie. Nie chciałam 

mówić to na poprzedniej komisji, bo był Wójt, teraz nie ma, to mogę powiedzieć. 

Kulesza Anna – możemy zamówić taki grawerton i uhonorować za to wsparcie dla Gminy i 

wręczyć oficjalne, będzie dużo osób z zewnątrz. 

Klimaszewska Wiesława – i nie będą pokrzywdzeni inni, którzy też jakoś zasłużyli się dla 

naszej Gminy wcześniej. 

Wasiulewski Krzysztof – ja na poprzedniej komisji mówiłem i to potwierdzę teraz, jeżeli 

Państwo zerkniecie na ten wniosek jest podpis Wójta, jest podpis ks. Proboszcza i z tego co 

jest mi wiadomo, że oczywiście Pan Wójt z całym szacunkiem, te dofinansowania dla 

rozwoju, za to też szacunek, ale z tego co jest mi wiadomo w rozmowie oczywiście z Panem 

Wójtem, osobiście rozmawiałem stwierdził, że dofinansowanie, które trafiło do naszej Gminy 

jest dzięki Panu Kaczyńskiemu, zarówno jeśli chodzi o Kościół, jeśli chodzi o budynek 

Szkoły w Zaniach i straż pożarna też. Uważam, że to jest zasługa Pana Gosiewskiego. 

Żebyśmy tak prześledzili, Pani Ania wspomniała o Pośle, to jest rola Posła, oczywiście tutaj 

wsparcie i inne rzeczy, ale tutaj moim zdaniem jest to osoba fizyczna, o tą pomoc czy 

dofinansowanie dla naszej Gminy postarał się. 

Kulesza Anna – ale uważam, że możemy go uhonorować taką statuetką a nie koniecznie 

nadawać honorowego obywatelstwa. Już raz uhonorowaliśmy, czy ktoś pamięta? 

Sekretarz Gminy Danuta Niewińska – jeśli Rada by chciała dać takie obywatelstwo powinna 

najpierw podjąć uchwałę w sprawie regulaminu o nadaniu obywatelstwa. Miedzy innymi 

znajduje się tam taki zapis, że tytuł honorowego obywatelstwa jest wyrazem najwyższego 

uznania, nadawany jest osobom szczególnie zasłużonym dla Gminy, rozwoju, ratowania 

pamiątek, kultury narodowej, wiedzy o gminie, historii, których działalność przyczynia się do 

wzrostu promocji Gminy. 

Gosk Leszek – może lepiej zostawić tą statuetkę, bo za dużo osób będziemy obrażać. 



Na tym zakończono dyskusję. Członkowie komisji nie mieli innych uwag, więc poszczególne 

komisje wyraziły opinie o wniosku poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 0 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 4 głosy (Konopka Jolanta, Milewski Janusz, Klimaszewska Wiesława, 

Podbielski Janusz). 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa nie 

uzyskał pozytywnej opinii. 

Komisja Finansów: 

- za – 1 głos (Gołaszewski Adam),  

- przeciw – 3 głosy (Konarzewski Mariusz, Milewski Ryszard, Kulesza Anna), 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że  wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa nie 

uzyskał pozytywnej opinii. 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 1 głos (Wasiulewski Krzysztof), 

- przeciw – 2 głosy (Tyborowski Dariusz, Gosk Leszek), 

- wstrzymało się – 1 głos (Kołakowski Michał). 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że  wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa nie 

uzyskał pozytywnej opinii. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 1 głos (Krajewski Eugeniusz), 

- przeciw – 2 głosy (Wiśniewska Emilia, Dłużniewski Dariusz), 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że  wniosek o nadanie Honorowego Obywatelstwa nie 

uzyskał pozytywnej opinii. 

Wasiulewski Krzysztof – przed chwilą Pani Sekretarz przedstawiała informacje dotyczące 

nadania Honorowego Obywatelstwa. To czym zasłużył się, zgodnie z tym, poprzedni 

Proboszcz. 

Sekretarz Gminy – wtedy to też była tak szybko uchwalone. Prawidłowo też powinien być 

regulamin. Ja tu tylko przytoczyłam tylko z Wikipedii i lexa, z tych projektów, co powinno 

być uwzględnione. Prawidłowo powinna być taka uchwała. 

Skarbnik Gminy – może to jest nauczka, żeby nie było zbyt pochopnie.  Uważam, że było 

zbyt pochopnie. Nie myli się ten, kto nic nie robi. 

Na tym zakończono ten punkt. 

 

Ad. 7)  
W tym punkcie sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2021 rok 

oraz potrzeby związane z realizacją zadań przedstawiła kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 10). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 8)  
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2021 przedstawiła 

Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska (Zał. Nr 11). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

 



Ad. 9) 

Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok 

przedstawiła kierownik Biblioteki Pani Anna Łubnicka (Zał. Nr 12). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

Ad. 10) 

W tym punkcie komisje zapoznały się z informacją o stanie bezpieczeństwa w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok (Zał. Nr 13). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

Ad. 11) 

W tym punkcie komisje zapoznały się z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na terenie Gminy Kołaki Kościelne za 2021 rok (Zał. Nr 14). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

Ad. 12) 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Kołakach Kościelnych za 2021 rok przedstawił przewodniczący Komisji Pan Henryk 

Rakoczy (Zał. Nr 15). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

Ad. 13) 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2021 rok przedstawiła 

kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska (Zał. Nr 16). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

Ad. 14) 

Ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska 

(Zał. Nr 17). 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag. 

Ad. 15) 

W sprawach różnych Tyborowski Dariusz poruszył sprawę sali nad strażą, która jest zajęta i 

mamy salę we Wróblach, chodzi o to, żeby zamieścić informację o tej sali, dlatego, że ludzie 

ze stypami idą daleko, np. do Ład. Wrzucić informację na stronę gminy o tej sali. 

Konopka Jolanta – oczywiście sala jest wolna i taka informacja jest potrzebna. 

Następnie Pan Dariusz Tyborowski poinformował, że powstaje taki program, żeby na każdej 

gminie była strzelnica i moja sugestia jest taka, żeby ktoś zainteresował się tym tematem, 

żeby to wdrożyć. Jest dużo ludzi na terenie naszej gminy, którzy posiadają broń i nie mają się 

np. gdzie wyszumieć. Jeżdżą gdzieś po Piątnicach. 

Wasiulewski Krzysztof – czy do gminy wpłynął wniosek o budowę sklepu Dino. 

Sekretarz Gminy – tak, dawno wpłynął, chodziło o drogę, prawnie mają pozwolenie, że to się 

należało. 

Konopka Jolanta – a gdzie to miało być? 

Sekretarz Gminy – jak na Gunie się jedzie. 

Dłużniewski Dariusz – była mowa o placu zabaw w Kossakach a Wójt obiecał, że w 

Czachach zrobi. 

Skarbnik Gminy – ja nic w tej sprawie nie wiem, że w Czachach. 

Następnie Anna Kulesza zaprosiła wszystkich radnych na 2 maja na święto flagi, jest dużo 

gości zaproszonych a my jako radni mamy reprezentować naszą gminę wraz z Wójtem, a tam 

zawsze są nieliczni. Obecność obowiązkowa. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że wszystkie pytania przekażemy Wójtowi, bo dziś jest na 

spotkaniu służbowym i postara się na sesji odpowiedzieć. 

Milewski Ryszard zgłosił też plac  zabaw w Saniach. 

Kulesza Anna zapytała, czy szykować na 2 maja ten grawerton. 



Członkowie komisji – tak, trzeba. 

Milewski Janusz – w Zaniach po byłej Szkole ma być nazwane imieniem syna, to już to jest 

ważniejsze. 

 

Ad. 16)  

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 
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